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PROTOKÓŁ  Nr XIV/2012 
 

XIV sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 lutego 2012 roku. 
 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 16 50    
 
XIV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
  
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XIV sesji. Na stan  15 radnych 
w sesji uczestniczy 14  radnych. 
Nieobecny radny Andrzej Barcik.  

 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Z-ca Wójta Gminy      
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
6. Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania  
7. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
8. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor Gminnego Ośrodka kultury w Ryjewie 
9. Pani Małgorzata Sejka                - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

10. Pani Krystyna Łapacz                 - Radna Rady Powiatu kwidzyńskiego 
11. Pan Adam Czołba                       - Radca Prawny 

 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż z uwagi na przeprowadzone dnia 24 
lutego 2012 r. wybory uzupełniające do Rady Gminy Ryjewo w okręgu wyborczym Nr 1 do 
porządku obrad proponowane jest wniesienie pkt. „Złożenie ślubowania przez radnego 
wybranego w wyborach uzupełniających”. Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają 
jakieś uwagi do proponowanej zmiany i czy maja jakieś inne propozycje dotyczące zmian w 
porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec czego przewodniczący poprosił radnych 
uprawnionych do głosowania o udział w głosowaniu. W głosowaniu jednogłośnie  ( za-13, 
przeciw -0, wstrzymał się -0) przyjęto zmieniony porządek obrad w brzmieniu: 
 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.   
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Złożenie ślubowania przez radnego wybranego w wyborach uzupełniających.  
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XIII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
5. Informacja o realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo za 2011 

rok i działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
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6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ryjewo na lata 2012-2016”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści uchwały Nr XXV/196/05 Rady 
Gminy Ryjewo z dnia 30 marca 2005 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/302/10  Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 25 maja 2010 r. w sprawie zasad otrzymywania i wysokości zryczałtowanej 
miesięcznej diety przysługującej sołtysom Gminy Ryjewo z tytułu udziału we wszystkich 
czynnościach związanych z pracą na rzecz Rady Gminy Ryjewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy Ryjewo 
na rok 2013 środków stanowiących fundusz sołecki.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/260/09 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 25 listopada 2009 roku w sprawie zmiany  Uchwały  Nr XX/162/08 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 29 maja 2008 roku w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Ryjewo do stowarzyszenia Powiślańska Lokalna Grupa Działania.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/137/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo na lata 2008-2015.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Benowo 
odnośnie przekazania  na podstawie umowy darowizny budynku po byłej Szkole 
Podstawowej w Benowie Stowarzyszeniu „EKO-INICJATYWA” ul. Miłosna 1 w 
Kwidzynie.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/85/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
27 grudnia 2011 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Ryjewo na lata 2012-2024.   

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 
długoterminowego z banku krajowego.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu 
państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach 
programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013.  

17. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 3   Złożenie ślubowania przez radnego wybranego w wyborach uzupełniających.  
 
Przewodniczący Rady odczytał słowa roty ślubowania o następującej treści: „Wierny 
Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców” 
 
Radny Jerzy Luty odpowiedział ślubuję. 
 
Przewodniczący Rady pogratulował nowo wybranemu radnemu i życzył owocnej 
współpracy.  
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Ad.4 Przyjęcie protokołu z XIII  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XIII sesji z 
dnia 27 grudnia 2011 r. roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  z  XIII  sesji 
Rady Gminy z dnia 27 grudnia 2011 roku. 
 
Ad. 5 Informacja o realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo 
za 2011 rok i działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Małgorzata Kubic- Sekretarz Gmin: Głównym 
zadaniem w pracy Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych jest 
prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej w 
zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii, w szczególności dla dzieci i 
młodzieży szkolnej oraz pomoc osobom uzależnionym i ich rodzinom w zakresie udzielania 
porad i wskazówek w terapii i rehabilitacji w chorobie alkoholowej. Gminna Komisja liczy 7 
osób. Praca i zadania w GKRPA  podzielone są na 3 zespoły problemowe, które w ramach 
swych uprawnień odbywają własne posiedzenia i realizowały zadania wynikające z uchwały 
Rady Gminy Ryjewo przyjętego harmonogramu gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2011 rok.            
W ubiegłym roku Zespół motywujący przeprowadził rozmowy profilaktyczne z 21 osobami 
mającymi problem z nadużywaniem alkoholu. Zgłoszenia osób dokonywała głownie Policja, 
która interweniowała po zgłoszeniach członków rodzin o wszczynaniu awantur domowych i 
stosowaniu przemocy w rodzinie przez osoby będące pod wpływem alkoholu. Do punktu 
konsultacyjnego zgłoszeń o nadużywaniu alkoholu było 8. Punkt konsultacyjny 
przeprowadził ponadto 8 wywiadów środowiskowych i sporządził opinię dla potrzeb Gminnej 
Komisji.  Komisja skierowała 2 osoby na badania psychologiczno psychiatryczne 
przeprowadzane przez biegłych lekarzy w celu orzeczenia o uzależnieniu od alkoholu. 
Skierowano 2 wnioski do Sądu Rejonowego – Wydział Rodzinny o przymusowe leczenie 
odwykowe. Co roku przybywa nowa grupa osób, które mają problemy z nadużywaniem 
alkoholu i stosowania przemocy w rodzinie, szczególną uwagą w pracy komisji jest właśnie 
udzielanie pomocy w rodzinach patologicznych, gdzie są małe dzieci. Do kwietnia 2011 r. w 
Domu Pomocy Społecznej w Ryjewie działała grupa wsparcia. Spotkania odbywały się raz w 
tygodniu.  Od miesiąca października grupa wsparcia działa w GOK. Spotkania odbywają się  
w każdy piątek. Uczestnicy spotkań mają zapewnioną pomoc ze strony psychologa i 
psychiatry. Na terenie Gminy w 2011 r. sprzedaż alkoholi prowadziło 14 sklepów i 1 punkt 
gastronomiczny. Punktów ze sprzedażą alkoholi wg rodzajów była następująca ilość: 
1. do 4,5 % alkoholu i piwo  -  15 
2. od 4,5 – 18 % alkoholu     -  14 
3. pow. 18 % alkoholu          -    9 
 
Do zadań komisji należy także realizacja programu przeciwdziałania narkomani. Wg oceny 
komisji problem narkomanii jest zjawiskiem niezauważalnym w środowiskach szkolnych 
Gminy a także w śród mieszkańców Gminy Ryjewo.  
Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ryjewo na lata 2012-2016”.  
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Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy informując, iż do 
projektu wpisane zostały dane dotyczące potrzeb remontowych mieszkań zarządzanych przez 
Zakład Usług Mieszkaniowych w Kwidzynie a należących do zasobu mienia Gminy Ryjewo 
o których rozmawiano podczas posiedzeń komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 14 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/97/12 z dnia 24  
lutego 2012 roku w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ryjewo na lata 2012-2016”. Uchwała stanowi załącznik Nr 
5 do protokołu. 
 
Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści uchwały Nr XXV/196/05 
Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 marca 2005 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym.  
 
Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 14 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/98/12 z dnia 24  
lutego 2012 roku w sprawie dokonania zmiany treści uchwały Nr XXV/196/05 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 30 marca 2005 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/302/10  Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 25 maja 2010 r. w sprawie zasad otrzymywania i wysokości 
zryczałtowanej miesięcznej diety przysługującej sołtysom Gminy Ryjewo z tytułu 
udziału we wszystkich czynnościach związanych z pracą na rzecz Rady Gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy, który poinformował, iż poprzedni Sołtys Sołectwa 
Watkowice, przy poprzedniej podwyżce, nie miał podniesionej diety z uwagi na nie 
wywiązywanie się z obowiązków, dlatego teraz postanowiono nowemu Sołtysowi podnieść 
wysokość diety do wysokości jaką otrzymuje część Sołtysów.   
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 14 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/99/12 z dnia 24  
lutego 2012 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/302/10  Rady Gminy Ryjewo z dnia 
25 maja 2010 r. w sprawie zasad otrzymywania i wysokości zryczałtowanej miesięcznej diety 
przysługującej sołtysom Gminy Ryjewo z tytułu udziału we wszystkich czynnościach 
związanych z pracą na rzecz Rady Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do 
protokołu.  
 
Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy 
Ryjewo na rok 2013 środków stanowiących fundusz sołecki.  
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Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy: Podczas posiedzeń komisji stałych projekt tej uchwały zebrał 
przychylne opinie zgodnie stwierdzono, że przynosi on wiele dobrego dla sołectw.  
 
Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 
braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 14 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/100/12 z dnia 24  
lutego 2012 roku w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy Ryjewo na 
rok 2013 środków stanowiących fundusz sołecki. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do 
protokołu.  
 
Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/260/09 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 25 listopada 2009 roku w sprawie zmiany  Uchwały  Nr XX/162/08 Rady 
Gminy Ryjewo z dnia 29 maja 2008 roku w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 
Gminy Ryjewo do stowarzyszenia Powiślańska Lokalna Grupa Działania.  
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński - Zastępca Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
 
Radny Jerzy Luty: Mam pytanie dotyczące uczestnictwa i kwestii finansów. Znam może z 
innej strony, ze strony organizacji pozarządowej, działalność tej grupy i zastanawiam się, co  
będziemy z tego mieli. Czy będziemy tylko opłacać składkę, bo jeśli tak to powinna ona być 
symboliczna, chociaż składka w sumie to dużo nie wychodzi.  Ja byłem w Radzie Powiatu 
gdzie są uczestnicy i wiele takich akcji było przeprowadzanych ale są otwarte teksty, ze 
strony całej tej redakcji że nikt za nas nie będzie pisał projektów. Jest tam kilka osób, które 
otrzymują pensje i no tak naprawdę mógłbym wiele mówić bo nie raz tam starałem się o 
jakieś środki. 
 
Przewodniczący Rady: Tak do końca to nie jest tak, że my zawsze zgadzamy się na 
przekazywanie środków zawsze jednak zwracamy uwagę na możliwości otrzymania czegoś w 
zamian i zawsze kierujemy się zdrowym rozsądkiem przy podejmowaniu takich decyzji. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Lokalna Grupa Działania jest stowarzyszeniem w skład którego 
wchodzą wszystkie samorządy z powiatu kwidzyńskiego, zadaniem jego jest 
rozdysponowanie funduszu w ramach Osi 4 - PROW czyli Programu Odnowy Obszarów 
Wiejskich. Stowarzyszenie podczas swojej działalności ogłosiło  do tej pory dwa nabory i ma 
w planach ogłoszenie jeszcze dwóch.  Są cztery możliwości składania wniosków. Jeden to 
zmiana profilu prowadzenia działalności z rolniczej na nierolniczą , drugi który dotyczy gmin 
służy rozwojowi obszarów wiejskich. I  do tego działania złożyliśmy wniosek na budowę 
przystanku autobusowego i zatoki przy Zespole Szkół w Ryjewie. Niestety Urząd 
Marszałkowski wykluczył możliwość utworzenia zatoki autobusowej z uwagi iż z tego 
projektu nie można prowadzić działań mających na celu poprawę bezpieczeństwa ale 
otrzymamy 70% na budowę parkingu. Inwestycja ta realizowana będzie w tym roku. 
Uruchomiony jest również nabór w tzw. „Małych projektach”, gdzie można pozyskać środki 
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w wysokości 25 tyś. zł. Projekty te mogą składać zarówno osoby fizyczne, stowarzyszenia jak 
i samorządy. Gmina Ryjewo wykonała w ramach tego wniosku, scenę w miejscowości 
Trzciano. W roku 2011 złożyliśmy projekt na sfinansowanie zakupu 10 kajaków. Projekt ten 
jest w tym roku finalizowany i będą mogli z tych kajaków bezpłatnie korzystać nasi 
mieszkańcy. Zadania te wykonała gmina dzięki działalności tej organizacji. Ponadto z tzw. 
małych projektów korzystali również mieszkańcy naszej gminy. Tak więc nie jest tak, że my 
nic z tego nie mamy. Jest to jedno z niewielu stowarzyszeń , które daje możliwość pozyskania 
tak dużych środków. Jeśli chodzi o odnowę wsi w ramach Leader to dotyczy to tylko 
samorządów. I tam można będzie złożyć jeszcze dwa wnioski  z których liczyć możemy na 
duże środki. Jeśli Pan sobie życzy może przygotować obszerniejszą informację dotyczącą 
tego co zostało zrobione na terenie naszej gminy przez ostatnie dwa lata przez LGD.  
 
Radny Jerzy Luty:  Mi chodzi o to, że powiedzmy jest tak, że jak ktoś z naszych 
beneficjentów płaci składki to otrzyma dofinansowanie.  A tak naprawdę to każdy może 
składać do Osi 4 czy PROW bez względu na to czy te składki płaci czy nie. Te składki nie są 
wymogiem by aplikować o pozyskanie środków,  a każdy z nas jak występuje o środki to te 
25 tyś. zł dostanie tylko raz więc proszę tego nie mówić. Takiego wymogu przy składaniu 
projektów nie ma że trzeba płacić składki a ta organizacja jest tylko pośrednikiem przy 
składaniu projektów  do Urzędu Marszałkowskiego. Oczywiście dobrze że te środki są i że 
gmina je pozyskuje ale mi o to chodzi czy nas stać na płacenie tej składki?  
 
Przewodniczący Rady:  Rozumiem, że sugestia Pana radego jest taka byśmy nie wpłacali 
składki i nic nie robili. Przypomnę, że kiedyś płaciliśmy do znanego przez Pana Związku 
Gmin Wiejskich i w pewnym momencie zrezygnowaliśmy gdyż jak pamięta pewnie cześć 
radnych nic z tego nie mieliśmy. Teraz wpłacając rocznie tą składkę w wysokości ok. 
2.800,00 zł i mając możliwość pozyskania 120 tyś. to myślę, że jest to jak najbardziej 
wskazane.  

Pan Sławomir Słupczyński: Chciałby wyjaśnić jeszcze pewną nieścisłość otóż członkowie 
tzn. mieszkańcy naszego powiatu mogą składać wnioski, tylko, że jest zapis w lokalnej 
strategii rozwoju tego stowarzyszenia, że za członkowstwo są przydzielane punkty a wnioski 
rozpatrywane są od ilości punktów. Im więcej jest punktów, a dużo złożonych wniosków, to 
tym  większe szanse są na  uzyskanie tego dofinansowania.    

Z uwagi na brak dodatkowych uwag i pytań przystąpiono do głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością  (za – 13 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 1) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/101/12 z dnia 24 lutego 2012 
roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/260/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 25 
listopada 2009 roku w sprawie zmiany  Uchwały  Nr XX/162/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
29 maja 2008 roku w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Ryjewo do 
stowarzyszenia Powiślańska Lokalna Grupa Działania. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do 
protokołu.  

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/137/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo na lata 2008-2015.  

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński - Zastępca Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
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Wiceprzewodniczący Rady:  Zgłaszam wniosek o zarządzenie kilku minut przerwy. 

Przewodniczący Rady: W związku z tym ogłaszam pięcio minutową przerwę.  

-Po przerwie-  

Wiceprzewodniczący Rady: Uważam, że tą uchwałę należy odrzucić z uwagi na fakt, że 
gmina nie ma pieniędzy i będzie to zawsze jakaś oszczędność tym bardziej, że liczy się każdy 
grosz.  

Przewodniczący Rady: Proszę Wójta o wytłumaczenie zasadności tej uchwały i z tego co 
było już mówione na komisjach poinformowanie że ta inwestycja byłaby realizowana dopiero 
w 2013 r. 

Pan Sławomir Słupczyński: Proszę Państwa projekt ten powstał w wyniku ogłoszenia po raz 
ostatni przez Zarząd Województwa Pomorskiego naboru w ramach odnowy wsi. Jeśli mamy 
złożyć ten wniosek to musimy przyjąć tą uchwałę teraz bo nabór odbywa się w m-c marcu i 
kwietniu. Jednym z załączników do wniosku jest właśnie plan odnowy miejscowości, jeśli 
tego nie będzie to nie możemy składać tego wniosku. A czemu chcemy to zrobić?  Przy 
Zespole Szkół i Szkole Podstawowej w Ryjewie nie ma placu zabaw.  Jest plac przy GOK. 
Gdybyśmy zdecydowali się na tą inwestycję to dofinansowanie wyniosło by  70% z kwoty 85 
tyś. a realizacja tego projektu odbywałby się w latach 2013-2014. Jedynie wniosek musiał by 
być złożony w tym roku a realizacja dopiero w 2013 -2014 roku. Będzie jeszcze szansa 
złożenia tego wniosku nie do PROW tylko do Odnowy Wsi ogłaszanej przez Lokalną Grupę 
Działania. Plac dla 0-3 myślę że Pani dyrektor SP w Straszewie potwierdzi, powinien być. 

Pani Małgorzat Sejka: Lepiej gdyby był.  

Radna Barbara Wolak: Ta uchwała wcale nie obliguje nas do tego że musimy złożyć 
projekt chodzi tylko o samo wpisanie do Planu Odnowy Miejscowości a jak dobrze wiemy te 
plany to jest trochę koncert życzeń tego co byśmy chcieli żeby w naszych miejscowościach 
było. Przecież możemy tą uchwałę przyjąć i np. zrobić to za dwa lata. W innych 
miejscowościach są place zabaw ładne a ten jeden plac w Ryjewie jest tak naprawdę 
najstarszy.  

Radny Jerzy Paradowski: Mieliśmy wiele propozycji by je ująć w budżecie ale niestety nie 
było środków. Budżet mamy zamknięty i nie ma opcji żeby teraz cos dodatkowo robić. 
Niektóre wsie nie maja palców zabaw a tu byłby drugi. 

Pan Sławomir Słupczyński: My mamy budżet zatwierdzony i nie chodzi w podjęciu tej 
uchwały o to że my to będziemy realizować w tym roku.  

Radny Jerzy Paradowski: Niektóre wsie jak chciały coś wpisywać do POM to im się nie 
pozwalało a jak sołectwa chcą coś robić z np. leadera to dają środki sołeckie na wkład własny. 
Nawet przykład ostatnio ze Straszewa gdzie jest propozycja zakupu  wozu strażackiego dla 
OSP Straszewo. Na razie wstrzymaliśmy się z tym i dla mnie to jest nieporozumienie, tu 
dajemy taką uchwałę a decyzja o kupnie samochodu strażackiego jest zostawiona, a też 
można by było taką uchwalę podjąć że ten samochód kupimy. W ten sposób robi się tylko 
niepotrzebne zamieszanie a ja nie chciałbym by coś się działo między miejscowościami.  
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Przewodniczący Rady: Co do słów radnego Jerzego Paradowskiego to chciałbym 
sprostować, że nikt nie wykluczył kupna samochodu strażackiego dla Straszewa. Kwestia 
stanęła na tym, że zobaczymy jaka będzie subwencja i wtedy będziemy mogli podjąć decyzję.  
Sytuacja w tym wypadku o tyle jest inna, że na kupno tego samochodu musimy wydać te 
środki w tym roku a na plac zabaw w przyszłym. Ja chciałbym powiedzieć, ze również 
przychylam się do wniosku by tą uchwalę odłożyć na później i jeśli jeszcze ma być szansa na 
pozyskanie środków to myślę że w latach 2013-2014 budżet będzie stać na tą inwestycje.   

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością  (za – 1 , przeciw – 13, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy Ryjewo nie przyjęła projektu uchwały w sprawie dokonania 
zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  XVIII/137/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 
marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo na lata 2008-
2015. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa 
Benowo odnośnie przekazania  na podstawie umowy darowizny budynku po byłej 
Szkole Podstawowej w Benowie Stowarzyszeniu „EKO-INICJATYWA” ul. Miłosna 1 w 
Kwidzynie.  

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński - Zastępca Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością  (za – 14 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/102/12 z dnia 24 lutego 2012 
roku w sprawie zarządzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Benowo odnośnie 
przekazania  na podstawie umowy darowizny budynku po byłej Szkole Podstawowej w 
Benowie Stowarzyszeniu „EKO-INICJATYWA” ul. Miłosna 1 w Kwidzynie. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.  

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/85/11 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Ryjewo na lata 2012-2024.   

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek- Skarbnik Gminy.  Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością  (za – 14 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/103/12 z dnia 24 lutego 2012 
roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/85/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 2011 
roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2012-
2024. Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.  

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  
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Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek- Skarbnik Gminy.  Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością  (za – 14 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/104/12 z dnia 24 lutego 2012 
roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 2011 
roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012. Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do 
protokołu.  

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 
długoterminowego z banku krajowego.  

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek- Skarbnik Gminy.  Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością  (za – 13 , przeciw – 1, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/105/12 z dnia 24 lutego 2012 
roku w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z banku 
krajowego. Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.  

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z 
budżetu państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w 
ramach programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013.  

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek- Skarbnik Gminy.  Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością  (za – 14 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/106/12 z dnia 24 lutego 2012 
roku w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach programu rozwoju 
obszarów wiejskich na lata 2007-2013. Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.  

Ad.17.  Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
Informację o działalności w okresie międzysesyjnym przedłożył  Wójt Gminy Józef 
Gutowski. Informacja stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad.18/Ad. 19. Interpelacje i zapytania radnych. / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy: Niezależny Klub Samorządowy Radnych Rady Gminy 
Ryjewo w związku z licznymi uwagami i prośbami mieszkańców Gminy dotyczącymi 
największego wzrostu z 17 na 43 gr. tj. ponad 160% stawki podatku od gruntów pozostałych 
wnosi do Pana Wójta o ponowną analizę możliwości obniżenia tej stawki. Zmiana ta dotyczyć 
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będzie całego tereny gminy Ryjewo. Jednocześnie jako pokrycie strat w związku z tą obniżką 
Klub proponuje przeniesienie środków z obchodów Dni Ryjewa i Dożynek Gminnych.  
 
Radny Artur Orłowski: Czy wiadomo kiedy odbędzie odbiór drogi relacji Straszewo-
Trzciano? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Nie wiadomo kiedy. Nie posiadamy na ten temat informacji ale 
zgłosimy to jako interpelacje do Starostwa Powiatowego.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Na zebraniu wiejskim poruszany był problem drogi powiatowej a 
konkretnie odcinka od skrzyżowania do Orkusza. Rok czy dwa lata temu oczyszczany był 
odcinek tej drogi na poboczu. Niestety pozostała część drogi została pominięta  a nie ma tam 
nawet chodnika dodatkowo rowy są w złym stanie, przepusty są poprzerywane przez co 
zalewane są posesje. Proszę zamonitować w tej sprawie żeby coś w końcu zostało zrobione.  
Również zgłaszane pęknięcie na drodze powiatowej cały czas się powiększa. Było pismo 
swego czasu ze Starostwa, że to zostało naprawione ale niestety nic w tej sprawie nie zostało 
zrobione. Ponadto mam pytanie dotyczące pracowników interwencyjnych, którzy są w każdej 
miejscowości. Co się dzieje? Zawsze o tej porze  już były podpisane umowy a teraz są skargi, 
że ta procedura nadal trwa i niewiadomo kiedy się zakończy.  
 
Pan Józef Gutowski: Zgłosimy postulaty dotyczące drogi powiatowej natomiast jeśli chodzi 
o pracowników interwencyjnych to Urząd Pracy w tym momencie nie posiada wiedzy na 
temat tego ile środków ma przeznaczonych w budżecie na ten cel. Jestem członkiem Rady 
Programowej Zatrudnienia, która ma średnio raz w miesiącu spotkania i z tego co było 
poruszane na spotkaniach wynika, że prawdopodobnie  w  połowie marca będą konkretne 
decyzje.  
 
Radny Jerzy Luty:  Mam pytanie do Pana Wójta. Jest początek roku zaczęły się nabory na 
różne konkursy ze środków unijnych. Czy są jakieś planu. Nie chodzi mi tu tylko o odnowę 
wsi, osie 4  ale również o fundusze norweskie i różne inne. Jeśli byłby problem z udzieleniem 
odpowiedzi od razu to satysfakcjonuje mnie również odpowiedź pisemna.      
 
Pan Sławomir Słupczyński: Po zapoznaniu się z budżetem zobaczy Pan że środków  na 
dzień dzisiejszy w budżecie na jakiekolwiek projekty nie ma. Jakieś pół godz. temu odrzucili 
Państwo uchwałę, która dotyczyła wprowadzenia do Planu Odnowy Miejscowości placu 
zabaw, który chcieliśmy realizować z PROW-u. To chcieliśmy realizować w roku 2013. W 
roku obecnych mam podpisaną umowę z Urzędem Marszałkowskim dotyczącą budowy 
parkingu autobusowych, który wjazd będzie miał od strony ul. Lipowe  Najprawdopodobniej 
GOPS będzie brał udział w projekcie systemowym. 
 
Pan Adam Mączyński: Na razie nie wiadomo. Wszystko okaże się na koniec marca jak 
ogłoszony będzie konkurs. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Najprawdopodobniej będzie GOPS starał się o środki z projektu 
systemowego, który będzie ogłoszony po raz ostatni. Do projektu tego GOPS przystępował w 
zeszłym, roku ale ze względu na przyznanie małych środków zrezygnowano z jego realizacji.  
 
Radna Barbara Wolak: Ja chciałam odnieść się do dziur w ul. Grunwaldzkiej na drodze 
wojewódzkiej. Byli u nas kiedyś posłowie i radni z sejmiku województwa gdzie obiecali nam 
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naprawę tych dróg a tak naprawdę nic do tej pory nie zostało zrobione. Może należałoby się 
odezwać i wystosować pismo to może jakiś odcinek tej drogi byłyby zrobiony. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: W Rudnikach odbyło się wczoraj zebranie wiejskie na którym 
zbierane były podpisy pod petycję przygotowaną przez Fundację Powiślańską dotycząca  
naprawy dwóch dróg wojewódzkich na dolnym terenie. Myślę że nie ma problemu, żeby 
dopisać tam jeszcze innej drogi. Urząd Gminy na pewno będzie wspierał tą inicjatywę bo jak 
wiele osób z Państwa wie to nie jest już pierwsza inicjatywa. Mieliśmy już spotkania z byłym 
Dyrektorem Zarządu Dróg, kiedy to delegacja z dolnego terenu wraz z proboszczem 
tamtejszej Parafii pojechała do Urzędu Marszałkowskiego. Po tej wizycie przyjechali 
Dyrektorzy Wydziału nawet powiedzieli co należy zrobić i na tym się skończyło. Całkiem 
niedawno mieliśmy spotkanie z radnymi z sejmiku, którzy wspierali naszą inicjatywę. 
Umówiliśmy się z Dyrektorem Oddziału Sztumskiego, że przygotujemy mapę do celów 
projektowych na potrzeby wykonania tych wszystkich napraw ale niestety  Zarząd się z tych 
obietnic nie wywiązał. Obecnie jest nowy Kierownik oddziału i budżet jaki posiada jest tak 
mały że nie ma nawet sensu z nim rozmawiać na temat tych napraw a zapytania swoje należy 
kierować bezpośrednio do Gdańska.  
 
Radny Jerzy Luty: Już trzy lata temu  podejmowaliśmy inicjatywy mające na celu poprawę 
jakości tych dróg ale niestety nic z tego nie wyszło. Teraz chcemy zebrać 1000 podpisów. 
Jesteśmy już na etapie ok. 700.  
 
 
Radny Artur Orłowski:  Czy poczyniono już jakieś kroki względem remontu dachu na 
Szkole Podstawowej w Straszewie. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Nie. 
 
Radny Artur Orłowski : Ale coś trzeba z tym zrobić bo cały czas dach ten przecieka.  
 
Pan Józef Gutowski: Póki nie znamy środków na subwencję to nie możemy podejmować 
żadnych kroków. Później będziemy zwracać się z wnioskiem do Ministerstwa o 
dofinansowanie tego remontu.  
 
Ad. 20  Wolne wnioski i informacje. 
 
Nie zgłoszono.  
 
Ad. 21 Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XIV sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 

Przewodniczący 
Rady      Gminy 
 
Kazimierz  Zima 


